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ABSTRACT 

Background: Women as customer in obstetric field are considered important source of 

information for improving nursing care provided. Women's perceptions of nursing care, 

especially in the obstetric field, are not well known. Aim of the study was to identify 

women's perception of nurse's role in cesarean section care. It was carried out at the 

obstetric and gynecological department of Suez Canal University hospital and Ismailia 

general hospitals in Ismailia city. Research questions: How are women's perceived pre 

and post-operative nurse's role in C.S care? And what are the factors affecting women's 

perception? Design: a descriptive correlational design was adopted. Sample: purposive, 

non-probability sampling was followed to recruit 200 full term uncomplicated pregnant 

women who undergone cesarean section. Tool of data collection: semi-structured 

interviewing questionnaire was used. It covers women's perception about nurse's role and 

factors may affect their perception. Results: Women's perceptions of pre-operative 

nurse's role (as physical care, emotional support &communication and providing of 

necessary information) were accepted by the highest frequency of women while the post-

operative nurse's role (as; availability of bedside nurse, emotional support & 

communication, providing necessary information and providing baby care) was 

described as poor care.  Urban residence, multiparty, antenatal care, and setting of 

delivery are significant predictors of good woman's perception (P<0.001). Conclusion; 

Women's perceptions of pre-operative nurse's role were accepted care, while post-

operative nurse's role was described as poor care.  Recommendation: Nursing staff 

should take into consideration the patients‟ perception so as to meet patients‟ needs 
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 إدساك انسٛذاد نذٔس انًًشظخ فٙ انؼُبٚخ ثبنؼًهٛخ انقٛصشٚخ 
***د/  محمذ مختار شعبان*نورا عبذاللة هويذى الشربيني  **د/

 الشحات إبراهيم ميرفث****د/   إيناس محمذ عبذالله

 عبِؼخ لٕبح ا٠ٌٌَٛ- و١ٍخ اٌطت-أٍزبم غت إٌَبء ٚاٌز١ٌٛل **، عبِؼخ لٕبح ا٠ٌٌَٛ،-*ثىبٌٛه٠ًٛ رّو٠ط

ِلهً  **** عبِؼخ لٕبح ا٠ٌٌَٛ -و١ٍخ اٌزّو٠ط -رّو٠ط الأِِٛخ ٚأِواض إٌَبء ٚاٌز١ٌٛلَِبػل  ***أٍزبم 

 ا٠ٌٌَٛعبِؼخ لٕبح -ٌزّو٠طو١ٍخ ا-رّو٠ط صؾخ الاٍوح ٚاٌّغزّغ

 

 انًهخص

إكهان ا١ٌَلاد ػٓ اٌوػب٠خ اٌزّو٠ع١خ ِبىاي غ١و ِؼوٚف فٝ ِغبي إٌَبء ٚاٌز١ٌٛل ٌٚنٌه 

. انٓذف يٍ فب١ٌَلاد ُ٘ أُ٘ ِصبكه ٌٍّؼٍِٛبد ٌزؾ١َٓ اٌوػب٠خ اٌزّو٠ع١خ فٝ ٘نا اٌّغبي

: : رٙلف ٘نح اٌلهاٍخ إٌٝ اٌزؼوف ػٍٝ إكهان  ا١ٌَلاد ٌلٚه اٌّّوظخ فٝ اٌؼٕب٠خ انذساسخ

ِٓ الأِٙبد ااٌلارٟ ٚظؼٓ  200: رعّٕذ ػ١ٕخ ٘نا اٌجؾش . ػُٛخ ٔيكبٌ انجذشثبٌؼ١ٍّخ اٌم١صو٠خ

اغفبي ػٓ غو٠ك اٌؼ١ٍّبد اٌم١صو٠ٗ فٟ َِزْفٝ عبِؼخ لٕبح ا٠ٌٌَٛ ٚ اٌَّزْفٟ اٌؼبَ 

افز١به ا١ٌَلاد ِٓ الائٝ ؽعوْ إٌٝ اٌَّزْفٝ ثغوض إعواء اٌؼ١ٍّخ ثبلاٍّبػ١ٍ١خ ٚوبْ 

اٌم١صو٠خ ٚ رُ اٍزجؼبك ا١ٌَلاد اٌلارٟ ٌل٠ُٙ ِعبػفبد لجً اٚ ثؼل اٌؼ١ٍّخ ٚالائٝ ؽلس ٚفبح  

: اسزًبسح : رعّٕذ أكٚاد اٌجؾش ػٍٝ . أدٔاد انجذشاٌٌّٛٛك لجً أٚ أصٕبء أٚ ثؼل اٌٛلاكٖ ِجبّوح

١َبد ٌلٚه اٌّّوظخ ٚاٌؼٛاًِ اٌزٟ رؤصو ػٍٟ اكهاوٙٓ. ٚلل أٍفود ٔزبئظ ػٓ أكهان اٌ إسزجٛبٌ

اٌجؾش ػٍٝ: وبْ إكهان ا١ٌَلاد ٌٍلٚه اٌزّو٠عٝ لجً اٌؼ١ٍّخ ٠ؼزجو ِمجٛلا ث١ّٕب وبْ إكهان 

ا١ٌَلاد ٌٍلٚه اٌزّو٠عٝ ثؼل اٌؼ١ٍّخ  اٌم١صو٠خ هكئ  . ٠ؼزجو وجو آٌَ، ى٠بكح ػلك ِواد اٌؾًّ 

ِزبثؼخ اٌؾًّ ثبٌَّزْفٝ اٌغبِؼٝ ِٓ اٌؼٛاًِ ماد اٌللاٌخ الاؽصبئ١خ اٌزٟ ٚى٠بكح ػلك ِواد 

٠غت الافن فٝ الاػزجبه إكهان  . ٔنزا ٕٚصٙ ثبلأرٙؽَٕذ اكهان ا١ٌَلاد ٌٍلٚه اٌزّو٠عٝ اٌّملَ

 ا١ٌَلاد ٌٍوػب٠خ  اٌزّو٠ع١خ  اٌزٝ رزُ ِٓ فلاي اٌفو٠ك اٌزّو٠عٝ ٌّمبثٍخ إؽز١بعبرٙٓ.

 اٌلٚه اٌزّو٠عٝ;إكهان ا١ٌَلاد  ;:اٌؼ١ٍّخ اٌم١صو٠خانكهًبد الإسزششبدٚخ

 




